
 

 
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

                                                                  ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
Από το υπ' αριθμ. 57/23-11-2022 Πρακτικό της Οικονομικής Επιτροπής Ιονίων Νήσων 
Αριθμ. απόφασης 1048-57/23-11-2022 
ΠΕΡΙΛΗΨΗ: Κοινοποίηση Πρακτικού ΙΙ για τη λήψη απόφασης κατακύρωσης της σύμβασης εκπόνησης της 
μελέτης: «ΑΝΤΙΠΛΗΜΜΥΡΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΝΑΚΟΥΦΙΣΗΣ ΚΑΙ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ ΤΩΝ ΠΕΡΙΟΧΩΝ  ΠΟΥ 
ΕΠΛΗΓΗΣΑΝ ΑΠΟ ΤΗ ΘΕΟΜΗΝΙΑ ΤΗΣ 17ΗΣ & 18ΗΣ ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2020 ΤΗΣ Π.Ε. ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ 
ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ ΣΤΙΣ ΛΕΚΑΝΕΣ ΑΠΟΡΡΟΗΣ ΡΕΜΑΤΩΝ ΒΟΡΕΙΑΣ ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ». 
 
Στα νησιά Κέρκυρα, Λευκάδα, Κεφαλονιά και Ζάκυνθο, σήμερα 23-11-2022 ημέρα Τετάρτη και ώρα 10:30, 
συνήλθε σε Συνεχιζόμενη συνεδρίαση, με τηλεδιάσκεψη μέσω της υπηρεσίας e:Presence.gov.gr, η 
Οικονομική Επιτροπή Περιφέρειας Ιονίων Νήσων, μετά από την με αριθμ.πρωτ. 95136/61                
/22-11-2022 πρόσκληση της Προέδρου της Οικονομικής Επιτροπής, κας  Αικατερίνης Μοθωναίου, η οποία 
επιδόθηκε εμπρόθεσμα σε όλα τα μέλη της, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 175, 176, 177 του 
Ν.3852/2010, όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν. 
     
ΠΑΡΟΝΤΕΣ:      
1. Αικατερίνη Μοθωναίου  Πρόεδρος       
2. Κωνσταντίνος Ζορμπάς  Τακτικό Μέλος  
3. Σταύρος Τραυλός   Τακτικό Μέλος 
4. Εμμανουήλ Ορφανουδάκης   Τακτικό Μέλος 
5. Θεόδωρος Χαλικιάς   Τακτικό Μέλος 
6. Χρήστος-Ηρακλής Σκούρτης  Τακτικό Μέλος 
7. Νικόλαος Γκισγκίνης   Τακτικό Μέλος 
8. Ιωάννης Ροντογιάννης  Τακτικό Μέλος 
    
Χρέη γραμματέα εκτελεί ο ορισθείς με την αριθμ. πρωτ. οικ. 63898/25798/02-09-2020 Απόφαση της 
Περιφερειάρχη Ιονίων Νήσων, υπάλληλος της Π.Ε. Κέρκυρας, Νικόλαος Παπανικολάου. 
Απουσιάζει το τακτικό  μέλος κ. Ιωάννης Αρμενιάκος. 
 
Μετά τη διαπιστωθείσα εκ του Νόμου απαρτία η Πρόεδρος της Οικονομικής  Επιτροπής, κα Αικατερίνη 
Μοθωναίου, κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης. 
                          ……………………………ΠΑΡΑΛΕΙΨΗ ……………………………… 
Στη συνέχεια η Πρόεδρος  της Οικονομικής Επιτροπής Π.Ι.Ν. πρότεινε τη συζήτηση το παρακάτω θέματος 
εκτός ημερήσιας διάταξης, το οποίο έγινε ομόφωνα δεκτό από τα μέλη της Οικονομικής Επιτροπής. 
 
ΕΗΔ 15ο Θέμα: Κοινοποίηση Πρακτικού ΙΙ για τη λήψη απόφασης κατακύρωσης της σύμβασης εκπόνησης 
της μελέτης: «ΑΝΤΙΠΛΗΜΜΥΡΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΝΑΚΟΥΦΙΣΗΣ ΚΑΙ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ ΤΩΝ ΠΕΡΙΟΧΩΝ  ΠΟΥ 
ΕΠΛΗΓΗΣΑΝ ΑΠΟ ΤΗ ΘΕΟΜΗΝΙΑ ΤΗΣ 17ΗΣ & 18ΗΣ ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2020 ΤΗΣ Π.Ε. ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ 
ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ ΣΤΙΣ ΛΕΚΑΝΕΣ ΑΠΟΡΡΟΗΣ ΡΕΜΑΤΩΝ ΒΟΡΕΙΑΣ ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ» 

Η  Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής Π.Ι.Ν. αναπτύσσει το 15ο θέμα εκτός ημερήσιας διάταξης  και 
καταθέτει εισήγηση του  αναπληρωτή  Προϊσταμένου του  Τμήματος  Συγκοινωνιακών Έργων Π.Ε. 
Κεφαλληνίας, κ.  Διονύση  Αλεξανδρόπουλου, η οποία έχει ως εξής: 

 
Βάσει του άρθρου 5, παράγρ. δ’, της ανωτέρω (2) σχετικής πρόσκλησης, όσον αφορά το Πρακτικό ΙΙ 
ελέγχου των δικαιολογητικών προσωρινού αναδόχου της σύμβασης εκπόνησης της μελέτης του θέματος: 
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- Η επιτροπή διαπραγμάτευσης, το κοινοποιεί, στην αναθέτουσα αρχή, για τη λήψη απόφασης είτε 
κατακύρωσης της σύμβασης είτε ματαίωσης της διαδικασίας, ανά περίπτωση   
και  κατά επιταγή της περίπτωσης στ’ της παρ. 1 του άρθρου 176 του Ν. 3852/2010,  και του άρθρου 40 
του Ν.4735/2020 ( ΦΕΚ 197 Α/12-10-2020) σύμφωνα με τις οποίες η Οικονομική Επιτροπή:  
- ασκεί καθήκοντα αναθέτουσας αρχής για τις συμβάσεις έργου, μελετών, υπηρεσιών και 
προμηθειών, ανεξαρτήτως προϋπολογισμού πλην των περιπτώσεων που υπάγονται στην αρμοδιότητα του 
Περιφερειάρχη, και των περιπτώσεων του άρθρου 44 του ν.4412/2016, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει με 
τον Ν.4782/2021 (ΦΕΚ36Α) και αποφασίζει  για την έγκριση και παραλαβή των πάσης φύσεων μελετών της 
Περιφέρειας σύμφωνα με το άρθρο 189 του Ν.4412/2016, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει,  
σας κοινοποιούμε το από 12-10-2022 Πρακτικό ΙΙ της Επιτροπής Διαπραγμάτευσης, για τη σύναψη 
σύμβασης εκπόνησης της μελέτης: «ΑΝΤΙΠΛΗΜΜΥΡΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΝΑΚΟΥΦΙΣΗΣ ΚΑΙ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ 
ΤΩΝ ΠΕΡΙΟΧΩΝ  ΠΟΥ ΕΠΛΗΓΗΣΑΝ ΑΠΟ ΤΗ ΘΕΟΜΗΝΙΑ ΤΗΣ 17ΗΣ & 18ΗΣ ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2020 
ΤΗΣ Π.Ε. ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ ΣΤΙΣ ΛΕΚΑΝΕΣ ΑΠΟΡΡΟΗΣ ΡΕΜΑΤΩΝ 
ΒΟΡΕΙΑΣ ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ», 
εκτιμώμενης αξίας 1.411.286,25 Ευρώ Ευρώ (πλέον Φ.Π.Α. 24%). 
 
Παρακαλούμε για τις δικές σας ενέργειες όσον αφορά τη λήψη απόφασης κατακύρωσης της σύμβασης 
εκπόνησης της μελέτης του θέματος. 
 
Συνημμένα: 
1. Πρακτικό ΙΙ της Επιτροπής Διαπραγμάτευσης, για τη σύναψη σύμβασης εκπόνησης της μελέτης 
του θέματος  
 
 
Εσωτ.Διανομή: 
1.ΔΤΕ  
2.Τ.Κ.Υ.Ε. 
3. Δ.Αλεξανδρόπουλος ( Πρ. Επ. Διαπραγμάτευσης) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ο Πρόεδρος της 
Επιτροπής 

Διαπραγμάτευσης 
 
 
 
 
 
 

Διονύσης 
Αλεξανδρόπουλος 

Πολ. Μηχ/κός 
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O  Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Κεφαλληνίας & Ιθάκης, κ. Σταύρος Τραυλός έδωσε διευκρινήσεις επί του 
θέματος. 
 
Ακολούθησε διαλογική συζήτηση κατά την οποία το μέλος κ. Θεόδωρος Χαλικιάς ανέφερε τα εξής: 
«Από την πρώτη στιγμή που φέρατε την εισήγηση στην οικονομική επιτροπή της ΠΙΝ στις 22/3 του 22 να 
γίνει αυτή η Μελέτη με το άρθρο 32 2γ 4412/2016  (διαπραγμάτευση χωρίς δημοσίευση ) εξέφρασα τις 
αντιρρήσεις μου θεωρώντας ότι αυτό δεν μπορεί να συμβεί σε αυτή την περίπτωση δηλαδή ότι το άρθρο 32 
2γ το 4412 /2016 δεν εφαρμόζεται εδώ. 
    Η  συνέχεια με  επιβεβαιώνει :  
   Είχατε τη χρηματοδότηση από τις 14/04/2021 , έγινε η αποδοχή στην οικονομική επιτροπή της 
19/05/2021 
και από τότε φτάσαμε στις 22/03/2022 να εισηγηθείτε για τη μελέτη αυτή η διαπραγμάτευση χωρίς  
δημοσίευση ,  δηλαδή μετά από 10 μήνες. 
   Και ενώ η διαδικασία αυτή πρέπει να είναι ταχεία,  καταθέτετε το πρώτο πρακτικό  στην οικονομική 
επιτροπή της ΠΙΝ τον Ιούνιο του 2022 δηλαδή μετά από τρεις μήνες !!!  . Αφήσατε δε να περάσουν άλλοι 
σχεδόν πέντε μήνες έως τις 25/10/2022 για το δεύτερο πρακτικό το οποίο το αποσύρατε κατά την διάρκεια 
της συνεδρίασης.  
   Και ερχόμαστε ένα μήνα μετά σήμερα 23/11/2022 το ίδιο ακριβώς πρακτικό το οποίο αποσύρατε πριν ένα 
μήνα και το οποίο έχει υπογραφή  πριν από ενάμιση μήνα να το ξαναφέρνετε στην οικονομική επιτροπή ,το  
ξαναλέω χωρίς καμία απολύτως αλλαγή !! (είναι το επείγον !!!) 
   Τώρα , μόνο από την ημέρα της εισήγησης το θέματος στην οικονομική επιτροπή (γιατί από την 
χρηματοδότηση ‘εχουν περάσει 19 μήνες ) έχουν περάσει 8 ακριβώς μήνες και μία ημέρα και επιμένετε στη 
διαπραγμάτευση χωρίς δημοσίευση με μία έκπτωση 15,56% για μία μελέτη 1.411.286,25 €  Όταν οι μελέτες 
έχουν πάντα εκπτώσεις πάνω από 50%. Αλλά το πρόβλημα δεν είναι τόσο η μικρή έκπτωση για μελέτη 
που μπορεί ας πούμε να συμβεί ,  αλλά ότι η διαδικασία αυτή είναι διάτρητη ‘όσο αφορά κυρίως τις 
προθεσμίες. 
    Το ελεγκτικό συνέδριο αναφέρει για τη “διαπραγμάτευση χωρίς δημοσίευση” : 
     Κατεπείγουσες είναι οι ανάγκες που οφείλονται σε έκτακτα γεγονότα που εκφεύγουν της αναμενόμενης 
εξέλιξης της προγραμματισμένης δραστηριότητας του φορέα που απαιτούν άμεση αντίδραση στην 
αντιμετώπιση τους και φυσικά υπάρχει η επισπευσμένη διαδικασία του άρθρου 27 παρ. 3 του 4412/2016  
  Σημαντικό δε είναι και το γεγονός ότι για την συγκεκριμένη μελέτη ο τίτλος και το ποσό στο ετήσιο 
πρόγραμμα δράσης είναι διαφορετικά από αυτά της μελέτης !! (και για αυτό απεσύρθη το 2ο πρακτικό στις 
25/10/2022) κάτι που διορθώθηκε  ΕΚ ΤΩΝ ΥΣΤΕΡΩΝ στο Περιφερειακό Συμβούλιο !!! 
    Είναι αναγκαία τα αντιπλημμυρικά έργα στην Κεφαλλονιά και δεν έχετε κάνει τίποτα ως σήμερα (πέρα 
από μικρές παρεμβάσεις ) , οι ζημιές για τον κόσμο είναι μεγάλες και με αυτόν τον τρόπο βλέπω να 
περνάνε κάποια χρόνια ακόμη για λύσεις. 
   Πρόκειται λοιπόν  για μία μελέτη με χρόνο παράδοσης το ένα έτος και χωρίς να ξέρουμε αν θα υπάρξει 
χρηματοδότηση  για ότι η μελέτη μας φέρει ,  επειδή δε, δεν είναι η πρώτη μελέτη με αυτό τον τρόπο από 
εσάς κ Τραυλέ   αλλά 4 μελέτες που  φτάνουν τα 8,5 εκατομμύρια !!! με διαπραγμάτευση χωρίς δημοσίευση 
(άρθρο 32 2γ 4412/2016 ) είμαι υποχρεωμένος να το καταψηφίσω και να σας πω ότι οι ανάγκες της 
κοινωνίας δεν εξυπηρετούνται με αυτό τον τρόπο που εκτός των άλλων σε περίπτωση πιθανότατης  
απόρριψης από το Ελεγκτικό Συνέδριο φέρνει καθυστερήσεις αντί της επιδιωκόμενης ταχύτητας.» 
 
Στη συνέχεια το μέλος κ. Χρήστος-Ηρακλής Σκούρτης δήλωσε ότι ψηφίζει λευκό στο πρακτικό και ναι στο 
έργο διότι είναι ένα έργο που πρέπει να γίνει 
 
Στη συνέχεια το μέλος κ. Νικόλαος Γκισγκίνης δήλωσε ότι ψηφίζει λευκό στο πρακτικό και ναι στο έργο και 
ανέφερε τα εξής: «Ως Λαϊκή Συσπείρωση θα επαναλάβουμε ορισμένα σημεία από την τοποθέτηση μας που 
κάναμε στην 13η & 24η συνεδρίαση της Οικονομικής Επιτροπής  όταν αποφασίσατε να δώσετε αυτές τις 4 
Μελέτες συνολικής αξίας 7.698.365,27 εκ. ευρώ χωρίς δημοσίευση και με απευθείας ανάθεση σε εταιρείες 
της επιλογής της Περιφερειακής Αρχής(ΝΔ,ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ).  
Επανειλημμένα στο Περιφερειακό Συμβούλιο και στην Οικονομική Επιτροπή έχουμε διατυπώσει και 
αναλύσει την θέση μας για τα κατασκευαστικά έργα, τα έργα υποδομών και τις μελέτες. Θεωρούμε ότι αυτά 
πρέπει να υλοποιούνται από ένα Δημόσιο Κρατικό Φορέα που θα κατέχει όλα τα υλικά, τα μηχανήματα, θα 
κατανέμει σχεδιασμένα το επιστημονικό και εργατοτεχνικό προσωπικό στο σύνολο του έργου στη μελέτη, 
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την κατασκευή , επίβλεψη, λειτουργία και συντήρηση. Μόνο έτσι θα εξασφαλίζονται φθηνά και ποιοτικά 
έργα και θα υπάρχει σεβασμός στο περιβάλλον. Μόνο έτσι αν δεν εκλείπουν θα ελαχιστοποιηθούν οι 
«αστοχίες» των έργων όπου δρόμοι βυθίζονται, γεφύρια γκρεμίζονται, λιμενοβραχίονες  και προβλήτες 
σπάνε και όλα αυτά σαν να μην συμβαίνει τίποτα. Τα λαϊκά στρώματα πληρώνουν τα έργα δυο και τρεις 
φορές. Μια για την κατασκευή, μια για την αποκατάσταση των «αστοχιών» που συχνά εμφανίζονται στα 
έργα στην Π.Ι.Ν. Οι γυμνές από προσωπικό υπηρεσίες γίνονται συνεχώς το άλλοθι για την ανάθεση των 
δημοσίων έργων και μελετών σε επιχειρηματικούς ομίλους οι οποίοι τελικά θησαυρίζουν σε βάρος του 
λαού.  
Με πρόσχημα την γρήγορη αποκατάσταση των καταστροφών από τον «ΙΑΝΟ» (17-
18.09.2020), η Περιφερειακή Αρχή   αντί να προχωρήσει αμέσως μετά την φονική  πλημμύρα  
στην προκήρυξη διαγωνισμών και στην κατασκευή των έργων αποκατάστασης, έχει επιδοθεί 
το τελευταίο διάστημα σε ένα μπαράζ αναθέσεων δεκάδων εργολαβιών πολλών εκατομμυρίων 
ευρώ, είτε απευθείας, είτε με διαπραγμάτευση χωρίς προηγούμενη δημοσίευση με 
περιορισμένο αριθμό επιχειρήσεων. 
Η τακτική της Περιφερειακής Αρχής   να αναθέτει όλο και πιο συχνά ειδικά από τον Γενάρη του 2022 έργα 
και μελέτες με την διαδικασία της χωρίς δημοσίευση και να προσκαλεί 3 εταιρείες  επικαλούμενη γεγονότα 
και έκτακτη ανάγκη που έχουν συμβεί  6 ή 18 μήνες πριν,  έχει σχεδόν μονιμοποιηθεί. Αποτελεί βέβαια 
κεντρική ,διαχρονική ,κυβερνητική πολιτική η οποία δημιουργεί ένα νομοθετικό πλαίσιο στήριξης της 
επιχειρηματικότητας σε τομείς δημόσιων υπηρεσιών και της λειτουργίας της Τ.Δ ως τμήμα του κράτους. 
Αυτό γίνεται και σήμερα με το συγκεκριμένο θέμα της ανάθεσης μελέτης,  ως μέρος των 7.698.365,27 εκ. 
ευρώ που είναι το σύνολο των μελετών  σε μια Περιφερειακή Ενότητα, την Π.Ε. Κεφαλονιάς & Ιθάκης. 
 
Θα κάνουμε μερικές παρατηρήσεις : 

1. Η επίκληση της κατεπείγουσας ανάγκης 18 μήνες μετά  από το φαινόμενο «ΙΑΝΟΣ»(17-
18.09.2020) είναι προσχηματική και δείχνει ότι η αντιπλημμυρική προστασία δεν είναι 
προτεραιότητα της κυβέρνησης και της Περιφερειακής Αρχής. 

2. Στην εισήγηση αιτιολογεί την προσφυγή στην εν λόγω διαδικασία με την επίκληση της 
υποστελέχωσης της Διεύθυνσης Τεχνικών Έργων. Όμως έχει σημαντικότατες ευθύνες η 
Περιφερειακή Αρχή που πριν 9 μήνες απομάκρυνε και μετακίνησε σε άλλες υπηρεσίες  από την 
Δ.Τ.Ε. 3 εμπειρότατα στελέχη χωρίς να τα αντικαταστήσει. 

3. Η επίκληση της κατεπείγουσας ανάγκης δεν μπορεί να κρύψει την μεγάλη καθυστέρηση που θα 
ακολουθήσει αφού  δεν πρόκειται για σύμβαση έργου η εργασιών που θα ξεκινήσουν την επαύριον, 
επιπλέον όπως λέει και η εισήγηση υπάρχει προθεσμία ολοκλήρωσης της μελέτης 12 μηνών και 
επιπλέον την διαδικασία των αδειοδοτήσεων κ.λ.π. δηλαδή μετά από 1,5-2 χρόνια.  

4. Όλα τα παραπάνω σε συνδυασμό με τις δυνατότητες να γίνει η μελέτη με τις κανονικές 
διαγωνιστικές  διαδικασίες (οι χρόνοι δεν θα είναι μεγαλύτεροι) δεν δικαιολογούν την προσφυγή 
στην διαδικασία της χωρίς δημοσίευση και πρόσκληση συγκεκριμένων εταιρειών. 

5. Τέλος ανεξάρτητα από τα παραπάνω εφόσον επιλέξατε αυτήν την διαδικασία θα έπρεπε να δώσετε 
ευρεία δημοσιότητα ( π.χ. ανάρτηση στο site του ΤΕΕ κ.λ.π.) και να προσκαλέσετε πολλαπλάσιες 
εταιρείες. 

Όλο αυτόν το διάστημα που μεσολάβησε από την προηγούμενη απόφαση, είχαμε την ευκαιρία να δούμε με 
μεγαλύτερη λεπτομέρεια το αντικείμενο της μελέτης και τα τεύχη που μας είχατε δώσει. 
Το μεγαλύτερο μέρος του αντικειμένου, πάνω τα 2/3, αφορά την Πύλαρο και  το υπόλοιπο αφορά την Άσσο 
και το Φισκάρδο.  
Τα πλημμυρικά προβλήματα στην Πύλαρο είναι διαχρονικά εδώ και πολλά χρόνια, εντάθηκαν ιδίως μετά 
την κατασκευή των εγκαταστάσεων των ανεμογεννητριών στις κορυφογραμμές τις περιοχής (περίπου από 
το έτος 2008 και μετά). Η Πύλαρος είχε κηρυχθεί σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας και 
το 2016 και το 2019. Πρόκειται επομένως για πάγια και χρόνια προβλήματα που δεν έχει λύσει καμιά 
κυβέρνηση & Περιφερειακή Αρχή.  
Σημειώνουμε ότι οι συγκεκριμένες παρεμβάσεις που προτείνετε στη μελέτη για την Πύλαρο, 
περιλαμβάνονται στο «Γενικό Σχέδιο (Master Plan) Αντιπλημμυρικών Έργων της Λεκάνης Απορροής 
Πυλάρου».To Master Plan εγκρίθηκε από την Οικονομική Επιτροπή με την υπ’ αρ. 1119-52/9-12-2020 
(ΑΔΑ: ΨΧ7Ο7ΛΕ-ΦΥΙ) απόφαση και περιλαμβάνει τις προτεραιότητες και όλες τις παρεμβάσεις που πρέπει 
να γίνουν για μια συνολική αντιπλημμυρική προστασία της περιοχής της Πυλάρου. Ανάμεσα σε αυτές τις 
προτεινόμενες παρεμβάσεις είναι και αυτές που φέρνετε εδώ. Όμως, το Master Plan περιλαμβάνει και 
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πολλές άλλες παρεμβάσεις, που αρκετές έχουν κριθεί μάλιστα ως μεγαλύτερης προτεραιότητας από αυτές 
που φέρατε με την παρούσα μελέτη, αλλά δεν έχετε κάνει τίποτε μέχρι σήμερα, όπως θα αναδείξουμε 
παρακάτω. 
Από τον Δεκέμβριο του 2020 επομένως, που γνωρίζατε ως Περιφερειακή Αρχή  τι πρέπει να γίνει για την 
αντιπλημμυρική προστασία της Πυλάρου, φέρατε 1 ½ χρόνο μετά τη συγκεκριμένη μελέτη για να ανατεθεί 
με το άρθρο 32 ως κατεπείγουσα ανάγκη. 
Από 26-2-2021 είχατε την πίστωση μέσω του Υπουργείου Ανάπτυξης & Επενδύσεων με κωδικό 
2021ΕΠ82200000 (ΑΔΑ: ΩΔΖΦ46ΜΤΛΡ-3ΙΑ) για τα έργα αποκαταστάσεων του Ιανού, ενώ ειδικά για την 
αντιπλημμυρική μελέτη της περιοχής της Πυλάρου είχατε από 11-2-2021 και μια άλλη πίστωση, με κωδικό 
2021ΣΜ93300000 (ΑΔΑ: 6ΝΖ846ΜΤΛΡ-961) ποσού 1.600.000,00 €, την οποία τότε είχατε διαφημίσει και 
πανηγυρίσει, ότι με αυτή θα λυθούν όλα τα προβλήματα των Πυλαρινών (και την οποία πίστωση βέβαια 
έχετε ακόμα σε κάποιο συρτάρι). 
Πέρα από αυτό όμως αναδεικνύεται και το εξής πολύ σημαντικό. Το Master Plan των αντιπλημμυρικών της 
Πυλάρου, το οποίο γνωρίζετε,  προβλέπει μεταξύ άλλων παρεμβάσεις  και σε όλες τις εγκαταστάσεις των 
ανεμογεννητριών (στην κορυφή της Αγ. Δυνατής και στην κορυφογραμμή Βαξάς της Φάλαρης). Για αυτές 
τις παρεμβάσεις που σας έχουν υποδειχθεί ως άμεσα αναγκαίες από την Τεχνική Υπηρεσία, δεν έχετε κάνει 
απολύτως τίποτε, ώστε να εξαναγκάσετε τις εταιρίες των ανεμογεννητριών να προβούν στα απαραίτητα 
έργα.  «Ξεχάσατε» αυτά τα έργα, γιατί προφανώς αφορούν τους μεγάλους επιχειρηματικούς ομίλους στον 
τομέα των Α.Π.Ε. που θέλετε να προστατεύετε και να μην τους επιβαρύνεται.   
Επίσης, ένα άλλο πολύ σημαντικό έργο το οποίο το Master Plan κατατάσσει ως μέγιστης προτεραιότητας 
(μεγαλύτερης από τα έργα της μελέτης που φέρνετε εδώ) είναι ο Αντιπλημμυρικός Αγωγός Πυλάρου. Ένα 
έργο το οποίο είχατε φέρει στο Περιφερειακό Συμβούλιο από τον Απρίλιο του 2021 και  ψηφίστηκε να πάει 
αυτό το έργο ως κατεπείγον. Και σε αυτό δεν  έχετε κάνει ακόμα απολύτως τίποτα. Δεν υπάρχει καμία 
δικαιολογία και  για αυτό. Η μελέτη του Αντιπλημμυρικού Αγωγού είναι εγκεκριμένη από τον Ιανουάριο του 
2021 από την Οικονομική Επιτροπή (απόφαση 71-03/20-1-2021, ΑΔΑ: 6ΖΤΟ7ΛΕ-ΕΣΚ) και η πίστωση 
ποσού 4.500.000,00 € έχει εγκριθεί από τον Μάιο του 2021 με κωδικό 2021ΕΠ02200001 (ΑΔΑ: 
9ΘΨΔ46ΜΤΛΡ-2ΤΒ). Να λοιπόν που αποδεικνύεται κι εδώ η υποκριτική  σας στάση, για τις προτεραιότητες 
που έχετε για   την Πυλάρο αλλά και η προβοκατόρικη στάση σας, απέναντι στην Λαϊκή Συσπείρωση ,για το 
ποιος καθυστερεί τα έργα.  
Θα προσθέσουμε εδώ και το γεγονός ότι η συγκεκριμένη μελέτη η οποία θα κάνει τουλάχιστον 12 μήνες να 
ολοκληρωθεί (καθαρός χρόνος μελέτης σύμφωνα με την πρόσκληση και το χρονοδιάγραμμα), πλέον των 
όποιων παρατάσεων και του χρόνου που θα χρειαστεί για τους ελέγχους τις εγκρίσεις, τις αδειοδοτήσεις, τις 
απαλλοτριώσεις κ.α. Δηλαδή τα έργα των αποκαταστάσεων, θα είναι έτοιμα προς δημοπράτηση στην 
καλύτερη των περιπτώσεων μετά από 2 με 3  χρόνια.  
Αντί επομένως να κατηγορείτε όποιους αντιδρούν σε αυτή την διαδικασία, ότι τάχα δεν θέλουν το καλό του  
λαού της Κεφαλονιάς και δεν θέλουν να γίνουν γρήγορα τα έργα, να κοιταχτείτε στον καθρέφτη και θα 
ανακαλύψετε αμέσως τους πραγματικούς υπαίτιους γι’ αυτό. 
Διαφωνούμε με τη διαδικασία των αναθέσεων γενικά, τις καθυστερήσεις που οδηγούν στην υπονόμευση 
του χαρακτήρα του άρθρου 32, το οποίο προσχηματικά επικαλείστε.  Το τεχνικό, οικονομικό και χρονικό 
αντικείμενο της μελέτης  περιλαμβάνει προβλήματα για τα οποία  οι ευθύνες των Περιφερειακών Αρχών 
είναι διαχρονικές και τεράστιες και δεν οδηγεί στην ουσιαστική και έγκαιρη αντιμετώπισή τους. 
Όσον αφορά στις εκπτώσεις που λάβατε από αυτή τη διαδικασία, αυτές είναι αποδεδειγμένα πολύ χαμηλές. 
Από παρόμοιες μελέτες που έχουν ανατεθεί στην περιοχή μας αλλά και σε όλη την Περιφέρεια με ανοιχτό 
διαγωνισμό, οι εκπτώσεις που έχουν επιτευχθεί  είναι: 

1. ΜΕΛΕΤΗ ΝΕΑΣ ΓΕΦΥΡΑΣ ΚΑΙ ΒΕΛΤΙΩΣΗΣ ΕΠΑΡΧΙΑΚΟΥ ΟΔΙΚΟΥ ΤΜΗΜΑΤΟΣ ΕΙΣΟΔΟΥ 
ΠΟΡΟΥ, έκπτωση 63,45% (Π.Ε. ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ). 

2. ΜΕΛΕΤΗ ΟΡΙΟΘΕΤΗΣΗΣ ΚΑΙ ΔΙΕΥΘΕΤΗΣΗΣ ΡΕΜΑΤΟΣ ΣΙΜΩΤΑΤΩΝ, έκπτωση 77,35%(Π.Ε. 
ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ). 

3. ΜΕΛΕΤΗ ΟΡΙΟΘΕΤΗΣΗΣ ΚΑΙ ΔΙΕΥΘΕΤΗΣΗΣ ΡΕΜΑΤΟΣ ΔΡΑΠΑΝΟΥ ΑΡΓΟΣΤΟΛΙΟΥ έκπτωση 
78,07% (Π.Ε. ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ). 

4. ΜΕΛΕΤΗ ΟΔΙΚΟΥ ΑΞΟΝΑ ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΟ - ΚΡΑΝΙΑ έκπτωση 84,01%(Π.Ε. ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ) 
5. ΜΕΛΕΤΗ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗΣ ΚΑΤΟΛΙΣΘΗΤΙΚΩΝ ΒΛΑΒΩΝ ΕΠΑΡΧΙΑΚΟΥ ΟΔΙΚΟΥ ΤΜΗΜΑΤΟΣ 

ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ ΜΠΡΟΣΑΕΤΟΣ ΙΘΑΚΗΣ 80,66%(Π.Ε. ΙΘΑΚΗΣ). 
6. ΜΕΛΕΤΗ ΒΕΛΤΙΩΣΕΩΝ ΕΠΑΡΧΙΑΚΟΥ ΚΑΙ ΕΘΝΙΚΟΥ ΟΔΙΚΟΥ ΔΙΚΤΥΟΥ ΖΑΚΥΝΘΟΥ έκπτωση 

62,38% (Π.Ε. ΖΑΚΥΝΘΟΥ). 
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7. ΜΕΛΕΤΗ ΕΠΙΚΑΙΡΟΠΟΙΗΣΗ ΜΕΛΕΤΩΝ ΟΔΟΥ ΤΡΙΑ ΓΕΦΥΡΙΑ – ΒΡΥΩΝΗ έκπτωση 67,50% 
(Π.Ε. ΚΕΡΚΥΡΑΣ). 

 
 
Είναι σαφές ότι η έκπτωση 15,56% της εταιρείας που  μειοδότησε, όχι μόνο δεν είναι συμφέρουσα για την 
Περιφέρεια Ιονίων Νήσων, αλλά αντικατοπτρίζει και την πραγματική ουσία της συγκεκριμένης διαδικασίας 
που επιλέξατε. Ακόμα και με αυτή την διαδικασία που επιλέξατε αυτό θα το είχατε αποφύγει αν είχατε 
προβεί έστω σε μια δημόσια πρόσκληση μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου για καλέσετε πολλαπλάσιες 
εταιρείες, όπως σας είχαμε προτείνει στην προηγούμενη συνεδρίαση. 
Η τακτική που ακολουθείτε, όχι μόνο δεν εξυπηρετεί τις λαϊκές ανάγκες για την άμεση – ταχύτατη 
αποκατάσταση των βλαβών που προκάλεσε ο ΙΑΝΟΣ,  αλλά  κάνει το ακριβώς αντίθετο και προκαλεί 
τεράστιες καθυστερήσεις. 
Κυβέρνηση και Περιφερειακή Αρχή είσαστε  υπόλογοι  απέναντι στους πληγέντες για την μεγάλη 
καθυστέρηση, παρ΄ ότι επιλέχθηκε η διαδικασία  χωρίς δημοσίευση με πρόσκληση συγκεκριμένων 
εταιρειών, και όχι με κανονική ανοιχτή  διαγωνιστική διαδικασία.   
Με βάση τα παραπάνω η Λαϊκή Συσπείρωση θεωρεί ότι υπήρχε και υπάρχει χρόνος για να γίνει κανονικός 
ανοιχτός διαγωνισμός.  
Θέση της Λαϊκής Συσπείρωσης είναι να προχωρήσουν γρήγορα και όλα τα έργα που καθυστερούν, χωρίς 
αποσπασματικότητα, με την κανονική ανοιχτή διαγωνιστική διαδικασία  και όχι των αναθέσεων με χωρίς 
δημοσίευση, που αφήνουν περιθώρια αδιαφάνειας.  Αυτήν την πρόταση ψηφίζουμε και καλούμε τον λαό να 
βγάλει τα συμπεράσματα του για το ποιος κερδίζει από αυτήν την διαδικασία.» 
 
Στη συνέχεια το μέλος κ. Ιωάννης Ροντογιάννης ανέφερε τα εξής: Τα αντιπλημμυρικά είναι πραγματικά 
επείγοντα , εμείς τότε είχαμε διαφορετική άποψη και δεν τα ψηφίσαμε . Πραγματικά είναι μια 
καθυστερημένη κατάσταση σήμερα γιατι έρχεται μετά από τόσο διάστημα και στην ουσία δεν κερδίσαμε 
τίποτα και σύμφωνα με την απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής. Γι αυτό ψηφίζουμε λευκό στο πρακτικό 
και ναι στο έργο.  
 
Κατά την ψήφιση του θέματος παρόντες ήταν: 
 

1. Αικατερίνη Μοθωναίου         
2. Κωνσταντίνος Ζορμπάς    
3. Σταύρος Τραυλός    
4. Εμμανουήλ Ορφανουδάκης     
5. Θεόδωρος Χαλικιάς    
6. Χρήστος-Ηρακλής Σκούρτης   
7. Νικόλαος Γκισγκίνης  
8. Ιωάννης Ροντογιάννης   
    

Η Οικονομική Επιτροπή μετά από διαλογική συζήτηση και αφού έλαβε υπόψη της το ανωτέρω πρακτικό. 
 
 
                                                           ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 
 
Εγκρίνει το από 12-10-2022 Πρακτικό ΙΙ της  Επιτροπής Διαπραγμάτευσης, για τη σύναψη σύμβασης 
εκπόνησης της μελέτης: «ΑΝΤΙΠΛΗΜΜΥΡΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΝΑΚΟΥΦΙΣΗΣ ΚΑΙ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ ΤΩΝ 
ΠΕΡΙΟΧΩΝ  ΠΟΥ ΕΠΛΗΓΗΣΑΝ ΑΠΟ ΤΗ ΘΕΟΜΗΝΙΑ ΤΗΣ 17ΗΣ & 18ΗΣ ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2020 ΤΗΣ Π.Ε. 
ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ ΣΤΙΣ ΛΕΚΑΝΕΣ ΑΠΟΡΡΟΗΣ ΡΕΜΑΤΩΝ ΒΟΡΕΙΑΣ 
ΚΕΦΑΛΟΝΙΑΣ» και την κατακύρωση της σύμβασης στην Ένωση Οικονομικών Φορέων «ΙΩΑΝΝΗΣ 
ΚΟΥΓΙΑΝΟΣ ΚΑΙ ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ Ε.Ε –ΞΕΝΟΦΩΝ ΣΤΑΥΡΟΠΟΥΛΟΣ ΚΑΙ ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ Ε.Ε». 
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H παραπάνω απόφαση έλαβε αριθμό 1048-57/23-11-2022 

 
……………………………ΠΑΡΑΛΕΙΨΗ ……………………………… 

 
Μετά τη  συζήτηση του παραπάνω θέματος, λύεται η συνεδρίαση της Οικονομικής Επιτροπής  Περιφέρειας 
Ιονίων Νήσων. 
 
 
Η   ΠΡΟΕΔΡΟΣ     ΤΑ   ΜΕΛΗ 
 
Αικατερίνη Μοθωναίου    Κωνσταντίνος  Ζορμπάς     

 
Σταύρος Τραυλός 
 
Εμμανουήλ Ορφανουδάκης 
 
Θεόδωρος Χαλικιάς 

 
Χρήστος-Ηρακλής Σκούρτης 

 
Νικόλαος Γκισγκίνης 
 
Ιωάννης Ροντογιάννης 

 
 
 
Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
Νικόλαος Παπανικολάου 
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